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1. Opening en welkom 
De voorzitter van de CCD zit de bijeenkomst voor. Hij opent de 
bijeenkomst en heet de aanwezigen welkom. Vanwege de 
coronamaatregelen wordt voor de bijeenkomst gebruik gemaakt van 
Zoom. 
 

2. Verslag overleg 8 november 2019 
a. Er worden een aantal correcties op het verslag ingebracht.  
Ook zijn via de e-mail een aantal correcties op het verslag ingebracht. 
Deze worden verwerkt, waarna het verslag op de website van de CCD 
wordt gepubliceerd. 
 
b. Naar aanleiding van het verslag is gesproken over de in januari 2020  
aan de DEC’s verstuurde brief. De CCD licht toe dat hierover in april 2020 
met de NVDEC is gesproken. Tijdens het voorzittersoverleg CCD-DEC’s op 
10 juli 2020 zal hier verder over worden gesproken met de DEC’s. De 
reactie van de DEC’s op de brief wordt door de CCD gezien als een stap 
naar nog verdere verbetering in de samenwerking.  

 
3. Actualiteiten 

De CCD informeert het gebruikersplatform over de stand van zaken van de 
vergunningverlening op dit moment en de afhandeling van 
spoedaanvragen gericht op onderzoek naar SARS-CoV-2. Deze 
spoedaanvragen zijn weliswaar versneld afgehandeld door DEC’s en CCD, 
maar zijn op basis van dezelfde wijze beoordeeld als reguliere aanvragen. 
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De CCD informeert het gebruikersplatform ook over de stand van zaken 
wat betreft de afhandeling van verzoeken tot verlenging van vergunningen 
voor projecten die vertraging oplopen vanwege de huidige corona 
maatregelen. Het gaat hierbij alleen om verlenging van de looptijd van de 
vergunning, voor een toename in het aantal dieren en/of ongerief moet 
een wijzigingsaanvraag worden ingediend. Er zijn tot dusverre 30 
verzoeken tot verlenging ingediend. De meeste verzoeken zijn al vergund; 
van een aantal aanvragen is de onderbouwing nog niet voldoende. De 
afhandeling van de verlengingsverzoeken en spoedaanvragen komt 
bovenop het normale werk van de CCD. Dit gaat niet ten koste van de 
doorlooptijd van de reguliere projectvergunningsaanvragen. Voordat de 
CCD de mogelijkheid voor het aanvragen van verlenging zal stopzetten, zal 
zij bij instellingen informeren of het al weer mogelijk is om onderzoek te 
doen en of het stopzetten van de regeling tot problemen bij onderzoekers 
zal leiden.  
 

4. Stand van zaken 
a. Evaluatie CCD 

De CCD informeert het gebruikersplatform over de stand van zaken 
van de evaluatie van de CCD. Het ministerie van LNV is 
opdrachtgever en trekker van het hele proces. De evaluatie zal 
worden uitgevoerd door een extern onderzoeksbureau, deze 
opdracht is recent uitgezet. Er is ook een klankbordgroep ingesteld 
waarin belanghebbenden in de keten vertegenwoordigd zijn uit het 
gebruikersplatform, de DEC’s, de NVWA en het ministerie. De 
klankbordgroep levert input over de inrichting van de evaluatie, 
zoals het type vragen dat gesteld gaat worden en 
vertrouwelijkheid. Er wordt afgesproken dat de vertegenwoordiger 
van het gebruikersplatform die deel uitmaakt van de 
klankbordgroep de overige leden van het gebruikersplatform 
informeert over hetgeen daar is besproken, met inachtneming van 
eventuele restricties rond het delen van informatie.  

 
b. Formulieren aanvragen projectvergunning 
Aanpassing van de dierproevenregeling vanwege herziening van 
de aanvraagformulieren is door de Minister naar achteren 
geschoven. Het is de bedoeling dat de aanpassingen van de 
dierproevenregeling uiterlijk 1 januari 2021 van kracht worden. 
Uiterlijk 1 januari 2021 moet namelijk het format van de NTS 
aangepast zijn vanwege Commission Implementing Decisions 
2020/2197/EU onder Directive 2010/63/EU. Hiervoor moet het 
format van de NTS aangepast worden en deze aangepaste NTS 
moet ook worden opgenomen in de dierproevenregeling. De 
overige formulieren zullen hierbij worden meegenomen. E.e.a. 
moet daartoe door het Ministerie in de Staatscourant gepubliceerd 
zijn voor 1 oktober 2020. De CCD zal tijdig voor deze datum een 
lijst met wijzigingen sturen naar het gebruikersplatform om de 
verschillen te duiden en de achtergrond toe te lichten. 

 
c. Bijeenkomst Actieve openbaarmaking 
Op 26 maart 2020 zou een bijeenkomst door het Ministerie van 
LNV worden georganiseerd over actieve openbaarmaking. 
Vanwege de corona maatregelen is deze bijeenkomst niet 
doorgegaan. Eind juni staat een overleg met alle betrokkenen 
gepland om te beoordelen of de bijeenkomst in september kan 
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plaatsvinden. Hierbij zal ook worden overwogen of het mogelijk is 
om de bijeenkomst in digitale vorm te laten plaatsvinden.  
 

5. Rolverdeling CCD en NVWA 
De CCD informeert het gebruikersplatform over een gesprek dat heeft 
plaatsgevonden tussen de CCD en de NVWA. Dit naar aanleiding van een 
opmerking in een vergaderverslag van de CCD. Het specifieke onderwerp 
van het gesprek is vertrouwelijk. Daar kan niet op worden ingegaan. 
Tijdens dat gesprek is het volgende afgesproken: als een inspecteur van 
de NVWA het niet eens is met de inhoud van een projectvergunning, en 
deze visie in de keten van de NVWA stand houdt, dan zal de NVWA eerst 
in gesprek gaan met de CCD alvorens maatregelen te nemen. Als blijkt 
dat er een onvolkomenheid in de vergunning zit, kan dit ultimo leiden tot 
aanpassing van de vergunning door de CCD na het informeren van de 
vergunninghouer. Als de NVWA en de CCD er onderling niet uitkomen kan 
de NVWA alsnog besluiten om maatregelen te nemen. De CCD en andere 
belanghebbenden kunnen zich dan enkel nog tot de rechter wenden.  
 

6. Vervolgprojecten 
De CCD vraagt aanvragers van vervolgprojecten informatie te verstrekken 
over de resultaten van het voorgaande project. Bij de beoordeling van een 
aanvraag is het van belang dat het helder is wat de stand van zaken is van 
een onderzoeksveld en wat het voorliggende project daaraan bijdraagt. 
Daarnaast is de CCD van mening dat het noodzakelijk is om bij de 
beoordeling van een nieuwe (vervolg)aanvraag mee te wegen wat de 
opbrengsten zijn geweest van de vergunning waarop de vervolgaanvraag 
is gebaseerd. Dit in het kader van de haalbaarheid. Het gaat hierbij 
uitdrukkelijk niet om een verkapte beoordeling achteraf. De aanvrager 
hoeft hier dus geen informatie aan te leveren over gebruikte aantallen 
dieren etc. De CCD zal bekijken of de toelichting op de 
aanvraagformulieren op dit punt nog kan worden verduidelijkt. 
 

7. Jaarverslag 2019 
Het gebruikersplatform doet een aantal suggesties tot verbetering van de 
jaarverslagen van de CCD. Het gaat hierbij om specificering van de 
redenen waarom bezwaar wordt gemaakt; het verstrekken van toelichting 
op een aanzienlijke verandering in het aangevraagde aantal dieren; het 
weergeven van een meerjarenontwikkeling van het aantal dieren, aantal 
vergunningen en aantal afwijzingen; het aanpassen van de volgorde en 
benaming van de diersoorten; het weergeven van het aantal 
wijzigingsverzoeken dat is vergund; en verduidelijking van de toelichting 
op de aantallen ingediende en afgehandelde aanvragen in de tekst en 
tabel. De CCD zal de deze suggesties meenemen bij het opstellen van het 
volgende jaarverslag. De leden van het gebruikersplatform hebben zich 
aangeboden om hierover in gesprek te gaan.  
 
Naar aanleiding van het jaarverslag wordt gesproken over het 
klanttevredenheidsonderzoek dat in het jaarverslag staat benoemd. Het 
was de bedoeling om gelijktijdig met de evaluatie van de CCD een 
klanttevredenheidsonderzoek te houden. Dit gaat niet door om de 
gebruikers niet dubbel te belasten en eerst evt. verbeteringen n.a.v. de 
evaluatie door te voeren. Het klanttevredenheidsonderzoek zal op een 
later moment worden gehouden. Hierbij zullen deels dezelfde vragen 
worden gesteld als in het vorige klanttevredenheidsonderzoek (om te 
kunnen vergelijken), maar er is ook ruimte voor andere vragen. De CCD 
zal het klanttevredenheidsonderzoek op de agenda van de bijeenkomst 
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van het gebruikersplatform in het voorjaar 2021 zetten, zodat het 
gebruikersplatform hier vooraf input op kan leveren. 
 
 

8. Meerjarenagenda  
In 2021 zullen drie bijeenkomsten worden ingepland. De bijeenkomst in 
mei/juni zal echter alleen plaatsvinden als er dan zaken te bespreken zijn.  
 
Voor het komende jaar kan in elk geval in de eerste bijeenkomst worden 
gesproken over het klanttevredenheidsonderzoek (opzet, uitkomsten en 
wat doe je met de uitkomsten), jaarplan en jaarverslag. 
 

9. Werkafspraken, volgende vergadering 
Afgesproken wordt om het verslag van deze bijeenkomst op korte termijn 
naar het gebruikersplatform te sturen. Het gebruikersplatform zal dan 
worden gevraagd schriftelijk input te leveren. Deze opmerkingen zullen 
vervolgens met track changes in het conceptverslag worden weergegeven 
en worden besproken tijdens de volgende bijeenkomst van het 
gebruikersplatform.  
 

10. Sluiting 
De voorzitter dankt de aanwezigen voor hun inbreng en sluit de 
bijeenkomst. 


